
Corsanummer: 2000007681

Op 20 januari 2020 zijn bij de raadsgriffie vragen binnen gekomen van de heer Robin Wessels 
van de fractie GroenLinks gericht aan de voorzitter van de Raad op grond van ex artikel 35 van 
het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van de Raad. Het 
college van Burgemeester en Wethouders beantwoordt de vragen als volgt.

Betreffende beantwoording schriftelijke vragen van de heer Robin Wessels (GroenLinks) inzake 
voortgang energievisie en duurzaamheid.

Op 10 april 2017, bij het bespreken van de uitkomsten van ‘Enschede Wekt Op’, heeft de 
gemeenteraad het College opdracht gegeven een energievisie op te stellen. In het 
raadsvoorstel stond beschreven dat de energievisie ruim een jaar later, mei/juni 2018 door de 
raad zou worden vastgesteld. Met het aangenomen amendement van GroenLinks ‘voortvarend 
aan de slag met de resultaten van Enschede Wekt Op’ is de reikwijdte van de op te stellen 
energievisie verbreed, waardoor extra tijd nodig zou zijn voor het opstellen van de energievisie. 
Begin 2019 leek destijds een realistische planning.

Sindsdien is het moment waarop de energievisie door de raad kan worden vastgesteld, 
meermaals opgeschoven.

In de brief van het College dd. 14 juni 2019 betreffende het aanbieden van de discussienota 
energievisie en visie landelijk gebied, schrijft het college dat beide visies in het eerste kwartaal 
van 2020 ter vaststelling aan de raad worden aangeboden. Tijdens de Commissie 
omgevingsbeleid op 13 januari jongstleden werd ons echter verteld dat de energievisie 
waarschijnlijk pas in het laatste kwartaal van dit jaar ter vaststelling naar de raad komt. Oftewel 
een extra vertraging van 3 kwartalen. GroenLinks begint er moedeloos van te worden en vraagt 
zich meer en meer af of dit college überhaupt doordrongen is van de noodzaak om met spoed 
substantiële stappen te zetten om te komen tot een volledig duurzame gemeente.

GroenLinks heeft hierover de volgende vragen:

Vraag 1
Is het college, en in het bijzonder de wethouder duurzaamheid, zich bewust van de urgente 
noodzaak om ook in Enschede een stevige bijdrage te leveren aan de transitie van fossiele 
naar duurzame en hernieuwbare energiebronnen?

Antwoord
Ja. 

Vraag 2
Zo ja, hoe komt het dat de energievisie opnieuw 3 kwartalen vertraging op lijkt te lopen?

Antwoord
Het college vindt zorgvuldigheid belangrijker dan snelheid. Voor de realisatie van plannen 
voor de aanleg van zonnevelden of de oprichting van windturbines hoeft dit geen 
consequenties te hebben. Het onlangs aan de raad gestuurde voorstel ‘vaststelling 
Uitgangspunten Energievisie’ voorziet voor deze projecten die, gedurende het schrijfproces 
van de energievisie binnenkomen, in een toetsingskader.  

Vraag 3
Kan het college garanderen dat de energievisie tijdig aan de raad wordt aangeboden zodat 
deze nog in 2020 door de raad kan worden vastgesteld?

Antwoord
Alle inzet is er op gericht om de planning te halen.



Vraag 4
Vindt het college het, gezien de urgentie, redelijk en uitlegbaar dat het opstellen van de 
energievisie nu al 3,5 jaar in beslag lijkt te gaan nemen? Zo ja, wat is dan die uitleg van het 
College?

Antwoord
Ja. Bij de ontwikkeling van beleid voor de energietransitie komen veel belangen samen. Met 
het oog daarop is er veel onderzoek uitgevoerd. Bovendien zijn er om ons heen constant 
ontwikkelingen (zoals de totstandkoming van het Klimaatakkoord, of informatie over de 
capaciteit op het elektriciteitsnet) die van invloed zijn op datgene wat wij in de Energievisie 
opschrijven.  In het kader van een  zorgvuldige voorbereiding is er bovendien voor gekozen 
de voorbereiding van de Energievisie te combineren met een m.e.r.-procedure. De 
zorgvuldigheid waarmee we te werk gaan, maakt dat dit proces meer tijd vraagt dan de 
voorbereiding van een gemiddelde beleidsnota. 

Zie ook het antwoord bij vraag 5.
 
Vraag 5
Graag een tijdlijn met toelichting welke stappen en acties er vanaf april 2017 allemaal zijn 
genomen om de energievisie op te stellen. Voor de periodes dat er weinig of geen 
vooruitgang is geboekt, graag een toelichting wat daarvan de oorzaak was.

Antwoord
April – juni 2017 In gesprek over de betekenis van de door de gemeenteraad 

genomen beslissingen (amendement en moties). Dit resulteerde in 
de raadsbrief van 22 juni 2017. 

Juli 2017 – 
november 2017

Voorbereiding Notitie reikwijdte en detailniveau.

Oktober 2017 – 
maart 2018

Met bewoners en belangenorganisaties verkennen van 
mogelijkheden voor het opwekken van duurzame energie op de 
Usseler Es. 

December 2017 – 
januari 2018

Terinzagelegging Notitie reikwijdte en detailniveau Energievisie

Februari  2018 – 
augustus 2018

Geen ontwikkelingen ivm verkiezingen, formatiebesprekingen en 
zomerreces. 

September  - 
november 2018

Beoordeling zienswijzen en adviezen Notitie reikwijdte en 
detailniveau Energievisie. Dit mondde uit in het raadsbesluit van 10 
december 2018. 

November 2018 – 
juni 2019

Opstellen van rapportages over het landschap (HNS 
landschapsarchitecten), de landbouw (het Kadaster) en het milieu 
(Pondera consult BV). In aansluiting daarop opstellen van een 
discussienota Visie landelijk gebied en Energievisie. Deze werd op 
24 juni 2019 in de stedelijke commissie besproken.

Juli 2019 – januari 
2020.

Voorbereiding nota Uitgangspunten 
Energievisie. 

Vraag 6
Is het college bereid, gezien de extra vertraging van de energievisie, vooruitlopend op die 
visie al voorbereidende stappen te zetten richting het realiseren van grotere zonne- en 
windenergieprojecten, zodat deze direct na vaststellen van de energievisie in procedure 
kunnen worden gebracht? Zo nee, waarom niet?

Antwoord
Ja, zie het antwoord op vraag 2.  

Vraag 7



In het coalitieakkoord ‘Trots Lef Bouwen Kansrijk Enschede’ staan op 4 pagina’s over 
duurzaamheid allerlei concrete actiepunten. Graag ontvangen we een stoplicht-overzicht met 
de voortgang/stand van zaken van alle acties en voornemens uit het hoofdstuk duurzaamheid 
(pagina 9 t/m 12) van het coalitieakkoord, met per actie/voornemen een toelichting:

- wat er tot nu toe concreet aan het betreffende punt is gedaan;
- wat er het resterende deel van deze collegeperiode (verder) aan gedaan gaat 

worden;
- in hoeverre we op koers zijn om het betreffende punt binnen deze collegeperiode 

te realiseren;
- indien een punt niet binnen deze periode lijkt te worden gerealiseerd, wat hiervan 

de oorzaken zijn en welke acties en/of besluiten van de raad nodig zijn om 
alsnog tot realisatie binnen deze collegeperiode te kunnen komen.

Antwoord
Voornemen voortgang toelichting
Enschede 
klimaatneutraal 
in 2050

Binnen de Energievisie zal de vraag centraal staan hoe 
Enschede op termijn klimaatneutraal kan worden. 

Bekendheid 
geven aan 
bestaande  
regelingen voor 
verduurzaming 
woningen.  

Huidige inzet: Duurzaam (T)huis twente en gratis advies 
aan huis. Energieavonden in de wijk (2019: 10 
bijeenkomsten, 17.000 mensen benaderd, 700 aanwezig 
op bijeenkomsten). 
Intensivering in 2020: uitvoering #DeEersteStap, gericht 
op het terugdringen van het energiegebruik door kleine 
maatregelen, speciale aandacht voor mensen met kleinere 
portemonnee. Ook wordt “Energieloket 3.0”, verbeterde 
versie van site Duurzaam thuis Twente gelanceerd.

Instellen 
meldpunt ‘vieze 
regels’

Er is nog geen concrete actie ondernomen, maar we 
kunnen het meldpunt nog steeds binnen deze 
collegeperiode realiseren en zullen dat ook doen.

Stijging aandeel 
hernieuwbare 
energie met 8 % 
in periode 2018 - 
2022

De realisatie blijft achter bij de voorgenomen ambities. Met 
het oog daarop werden in de nota Uitgangspunten 
Energievisie twee nieuwe locaties (N18, Havengebied) 
aangewezen voor de realisatie van windturbines. 

Faciliteren van 
40 ha aan 
zonnevelden per 
jaar

In de periode maart 2018 tot en met januari 2020 zijn er 
vergunningen verleend voor de aanleg van een zonneveld 
met een oppervlakte van 15 ha voor een perceel aan de 
Schukkinkweg, een zonneveld met een oppervlakte van 
4,5 ha aan de Holterhofweg, een zonneveld met een 
oppervlakte van 2 ha aan de Kromhofsweg en een 
zonneveld van 5,5 ha bij de Allemansveldweg. 

Zie ook het de Nota van Uitgangspunten Energievisie 
(corsanummer: 1900071362).

Inzetten op 
realisatie 3 
windturbines bij 
Grolsch, 
Boeldershoek en 
Marssteden

De locaties Boeldershoek, Grolsch en Marssteden zijn op 
haalbaarheid gescand. De Boeldershoek en het Grolsch-
terrein blijken om meerdere redenen ongeschikt voor de 
plaatsing van een grote windturbine. Voor de 
Boeldershoek hangt dit onder meer samen met van 
toepassing zijnde luchthavengebonden beperkingen en ter 
plaatse aanwezige hoge druk aardgastransportleiding en 
hoogspanningsleidingen, terwijl de beperkingen in het 
geval van het Grolsch-terrein bestaan uit de nabijheid van 
de RW35, woningen en een kantoorruimte.  

https://www.duurzaamthuistwente.nl/enschede


In de nota Uitgangspunten Energievisie (corsanummer: 
1900071362) wordt een perceel aan de Windmolenweg 
aangewezen als mogelijke locatie voor de bouw van een 
windturbine. Een initiatiefnemer heeft aangegeven 
geïnteresseerd te zijn in de ontwikkeling van een plan voor 
deze locatie.

Faciliteren 
gesprekken 
tussen 
energiecorpora-
ties en andere 
partijen

Met energiecoöperaties vindt veelvuldig 
afstemmingsoverleg plaats.

Opstellen van 
wijkplannen

Opstellen Wijkplan Twekkelerveld verloopt conform 
planning.

Stimuleren 
ontwikkelingen 
warmtenet

De uitbreiding van het bestaande warmtenet in Enschede 
loopt conform planning. Dit is in principe een private 
aangelegenheid van de eigenaar/beheerder Ennatuurlijk. 
Waar mogelijk vindt afstemming met de gemeente plaats 
over de uitvoering en aansluiting van gemeentelijk 
vastgoed en nieuwe (woningbouw)ontwikkelingen. Binnen 
de Regionale Energie Strategie vindt onderzoek plaats 
naar de mogelijkheden van ontwikkeling van een regionaal 
warmtenet.

Kleine 
zonneparken 
legesvrij

In de Energievisie worden maatregelen uitgewerkt voor 
het stimuleren van kleine zonneparken. Landelijke 
ontwikkelingen worden hierbij betrokken.

Commerciële 
initiatieven 
legesvrij bij 
financiële 
participatie

In de Energievisie worden maatregelen uitgewerkt voor 
het stimuleren van financiële participatie. Landelijke 
ontwikkelingen worden hierbij betrokken.

Nieuwe 
woningen EPC 
0,2

Aanvraag voor experimenteerruimte (Crisis en Herstelwet) 
om de vereiste EPC bij nieuwbouw te verlagen tot 0.2 is 
gehonoreerd. Verlenging van deze regelgeving tot 
invoering BENG is nog aandachtspunt (invoering BENG is 
tot 2 keer toe uitgesteld).

Verduurzaming 
eigen vastgoed

In 2019 is het besluit genomen om het komende jaar de 
panden Noordmolen, Stadskantoor en Muziekkwartier aan 
te sluiten op het warmtenet. De gebouwen worden 
daardoor gasloos en voorzien van duurzame opgewekte 
warmte.  Daarnaast passen we waar mogelijk 
Ledverlichting toe (o.a. gevelverlichting spoorzijde 
Stadskantoor) en realiseren we energiebesparing door 
optimalisatie en beter inregelen van klimaatinstallaties. Bij 
onderhoud en vervanging van klimaatinstallaties kiezen 
we voor duurzamere en dus zuinigere varianten. In de 
Noordmolen experimenteren we op basis van “no cure – 
no pay” met de Cloud Energy Optimizer. Nieuw slimme 
regeling die het gasverbruik verlaagd en het comfort gaat 
verbeteren waardoor energiebesparing gerealiseerd 
wordt. Het totaal van al deze maatregelen levert in 2019 
een CO2 reductie op van 417 ton, ofwel 18 huishoudens. 
De komende jaren pakken we de verduurzaming verder 
op richting energieneutraliteit in 2040. Voorbeelden van 
projecten die de komende jaren opgepakt worden zijn:
• het gasloos maken van twee gymzalen, incl. het 

plaatsen van zonnepanelen;
• Led verlichting in de Diekmanhal en Stadskantoor;



• Het verduurzamen van diverse objecten door het 
isoleren van platte daken.

Afspraken met 
woningcorpora-
ties

We streven naar een wijkgerichte aanpak voor het 
verduurzamen en aardgasvrij maken van de woningen. Er 
zijn met de woningbouwcorporaties afspraken gemaakt (in 
de woonvisie en in de prestatieafspraken) om hierin 
gezamenlijk op te trekken. Met een gezamenlijke planning 
en prioritering van wijken en het bundelen van 
investeringsmiddelen  beogen we een effectieve 
wijkgerichte aanpak. (DIA)

Samenwerking 
tussen woning- 
corporaties en 
bezitters eigen 
woningen

Zoals  vermeld in de woonvisie streven wij samen met de 
corporaties naar een gezamenlijke aanpak van 
corporatiewoningen en particuliere woningen. 

Concretisering hiervan vindt plaats in de transitievisie 
warmte en de wijkuitvoeringsplannen. Beide zijn nog niet 
gereed. 

Gasloos 
Twekkelerveld

Zie Wijkuitvoeringsplan Twekkelerveld

Extra 
waterberging en 
kwalitatief groen 
bij nieuwe 
ontwikkelingen

Bij nieuwe ontwikkelingen stellen we in nieuwe 
bestemmingsplannen een waterbergingsopgave op 
particulier terrein verplicht (op grond van de hoeveelheid 
verhard oppervlak). Verder hebben we dit jaar de 
volgende projecten voorzien:

• Aanleg ondergrondse blauwe ader Molenstraat (in 
combinatie met herinrichting en aanleg 
warmteleiding)

• Voorbereiding beek Westerval richting haven
• Vaststellen tracé centrumbeek (van 

Haaksbergerstraat naar Volkspark)

Toevoegen van kwalitatief groen bij nieuwe ontwikkelingen 
heeft inmiddels structureel aandacht binnen de projecten. 
In de nota Uitgangspunten visie landelijk gebied wordt het 
voornemen aangekondigd in de komende jaren 170.000 
bomen te planten. Ook komt dit onderwerp terug in de 
integrale visie openbare ruimte en onderzoeken we of er 
nog aanvullend ruimtelijk beleid/ kaders/ instrumenten 
nodig zijn als uitwerking voor de Omgevingsvisie. Hier 
komen we op terug bij de zomernota.

Oplossen 
wateroverlast 

Bij vaststelling van het gemeentelijk rioleringsplan (GRP) 
zijn wateroverlastlocaties genoemd die we gaan 
aanpakken. De projecten Prinssesetunnel en 
Hengelosestraat zijn uitgevoerd. Verder zijn diverse 
projecten in uitvoering, of gaan we dit jaar opstarten. In die 
projecten kijken we tevens naar aanleg van extra 
waterberging en aanleg van kwalitatief groen, ook ter 
beperking van hittestress (zie ook de vorige vraag). Het 
gaat om de volgende projecten: 

• Afronding waterberging Oldenzaalsestraat (april)
• Afronding 2e fase stadsbeek Pathmos-Stadsveld
• Aanleg 3e fase stadsbeek Pathmos-Stadsveld
• Aanleg waterberging Zuid Esmarkerrondweg (thv 

EVV Phenix)
• Aanleg waterberging/afvoer Haaksbergerstraat 

(onderdeel van de Kop)
• Voorbereiding waterberging Kuipersdijk (t.h.v. 

Aquadrome)



• Voorbereiding aanpak wateroverlast omgeving 
Goolkatenweg en Pijlhovestraat (in combinatie 
met DIA Twekkelerveld)

• Plan van aanpak wateroverlast Willem de 
Clercqstraat (Pathmos)

Onderzoek 
beperking 
gebruik drink- 
water

Dit onderzoek moet nog worden opgepakt. Hiervoor zijn 
contacten gelegd met Saxion die hier mogelijk wat in 
kunnen betekenen.

Onderzoek 
schone 
distributieketen

We hebben onlangs een onderzoek aanbesteed naar de 
scenario’s voor zero emissie binnenstadslogistiek. Naar 
aanleiding daarvan zal met de gemeenteraad over een 
vervolg worden gesproken, om te komen tot de invoering 
van een zero emissie-zone per 1 januari 2025. 

Benutten kansen 
circulaire 
economie in 
arbeidsmarktbe- 
leid

Vanuit het arbeidsmarktbeleid ondersteunen we de 
duurzame, en economisch zelfstandige, ontwikkeling van 
circulaire economie door (advies en financiering) in te 
zetten op sociaal ondernemerschap. Enschede is één van 
de aanjagers en oprichters van het programma Twente 
Move2social (https://move2social.nl/twente/) en 
ondersteunt daarnaast het ROZ 
(https://www.rozgroep.nl/sociaalondernemen/ ) , waar 
advies en ondersteuning wordt geboden aan sociaal 
ondernemers. Twente geldt landelijk als voorloper op het 
gebied van sociaal ondernemerschap. Het move2social 
concept wordt inmiddels landelijk uitgevoerd en heeft 
verschillende prijzen en vermeldingen ontvangen. 
De circulaire economie wordt natuurlijk ook ondersteund 
door het begeleiden van werkzoekenden naar (reguliere) 
bedrijven die een circulaire opgave hebben, zoals Twente 
Milieu (https://www.werkpleintwente.nl/nieuws/project-
startpunt-bij-twente-milieu-biedt-kansen/

Onderzoek hoe 
het principe van 
nascheiding kan 
worden 
toegepast

Dit onderzoek is afgerond en gedeeld met de raadsleden.

Strenger 
handhaven op 
afvaldump en 
zwerfafval

De Raad heeft besloten tot structureel extra inzet op 
handhaving . Er kan niet strenger worden gestraft omdat 
het hier gaat over landelijk vastgestelde bedragen per 
overtreding. Dit is anders bij een bestuurlijke boete. Naar 
verwachting zal in het eerste kwartaal 2020een voorstel 
hierover worden voorgelegd.



Duurzaam 
inkopen

Eind 2017 heeft gemeente Enschede het manifest 
Maatschappelijk verantwoord inkopen ondertekend. 
Hieruit vloeit voort dat er  bij iedere inkoopmelding (en het 
daaropvolgende inkoopadvies) de betreffende inkoop 
getoetst wordt aan de hand van vier speerpunten; 
duurzaamheid, lokale opdrachtnemers, SROI en innovatie. 
Op alle inkopen groter dan € 50.000,- wordt geadviseerd 
de duurzaamheidscriteria van het ministerie van 
economische zaken op te nemen (indien van toepassing). 
Alle inkopen met een contractwaarde groter dan € 
100.000,- (diensten en leveringen) en € 500.000,- 
(werken) worden voorafgaand aan aanbesteding 
behandeld in de Tenderboard. De Tenderboard bestaat 
uit, de wethouder financiën, de contractmanager SROI, 
het afdelingshoofd inkoop, de procesregiseur 
duurzaamheid, een vertegenwoordiger vanuit het 
ondernemersloket en wordt afwisselend voorgezeten door 
één van de directeuren. De tenderboard beoordeeld de 
aanbestedingsstrategie en adviseert de 
inkoopverantwoordelijk ambtenaar op de vier 
speerpunten. Hiermee wordt onder andere  het onderwerp 
duurzaamheid maximaal geborgd in het inkoopproces. 
Tevens is de gemeente lid geworden van Stichting Kiemt, 
die ondersteunt bij het versnellen van duurzaamheid. 

De mogelijkheden op het gebied van duurzaamheid 
worden verwerkt in eisen of gunningscriteria. Voorbeelden 
van aanbestedingen waarbij duurzaamheid een 
onderscheidend thema was zijn; circulaire aanbesteding 
warme dranken voorziening, duurzaam deelvervoer voor 
ambtenaren, aanschaf circulaire kantoormeubilair. Op dit 
moment zijn de aanbestedingen circulaire inzameling 
intern bedrijfsafval en de circulaire aanbesteding WMO 
hulpmiddelen in uitvoering. 

Samengevat kan geconcludeerd worden dat de gemeente 
Enschede duurzaamheid heeft geborgd in zijn inkoop- en 
aanbestedingsbeleid. Door uitvoering te geven aan dit 
inkoop- en aanbestedingsbeleid wordt er bijgedragen aan 
het behalen van de duurzaamheidsdoelstellingen uit het 
coalitieakkoord.  

  

Vraag 8
Eén van de punten uit het coalitieakkoord luidt: “We monitoren nauwkeurig of we onze 
ambitie, 8% binnen de gemeentegrenzen op te wekken duurzame energie, halen. Mocht na 
twee jaar blijken dat we achter blijven, dan worden automatisch twee andere zoekgebieden 
opengesteld voor het realiseren van extra windenergie.” Op technische vragen over de stand 
van zaken voorafgaand aan de laatste begrotingsbehandeling, kregen we de cijfers van 
2017, die tijdens de coalitievorming al bekend waren. Recentere cijfers waren nog niet 
beschikbaar. 

Wat houdt de genoemde nauwkeurige monitoring in en met welke regelmaat komen actuele 
cijfers beschikbaar over zowel het totale energiegebruik binnen onze gemeente alsmede het 
percentage lokaal opgewekte duurzame energie daarvan?

Antwoord



Enschede maakt gebruik van data die door de Rijksoverheid worden verzameld en die via de 
website www.klimaatmonitor.nl beschikbaar worden gesteld. Voor een toelichting over de 
manier waarop deze data wordt verzameld, de nauwkeurigheid en de momenten waarop 
gegevens worden geactualiseerd wordt kortheidshalve naar deze website verwezen.

Bij het Rijk is bekend dat de actualiteit van de gegevens die op deze wijze beschikbaar wordt 
gesteld, als problematisch wordt ervaren. Het CBS, de Rijksdienst voor Ondernemend 
Nederland, het Planbureau voor de Leefomgeving en Rijkswaterstaat hebben aangekondigd 
hun data te bundelen om de uitvoering en monitoring van de energietransitie beter te 
faciliteren.1 

Vraag 9
Welke duurzame energieprojecten zijn er sinds het begin van deze collegeperiode 
gerealiseerd? En hoeveel duurzame energie wekt elk van deze projecten op?

Antwoord
Voor de realisatie van energieprojecten is soms een omgevingsvergunning op grond van de 
Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo) nodig. De aanleg van zonne-installaties 
op daken is echter (doorgaans) vergunningvrij en komt zonder tussenkomst van de gemeente 
tot stand. Voor onze informatiebehoefte zijn we daarom afhankelijk van externe bronnen. 

Op de website van Rijkswaterstaat is zichtbaar welk vermogen de in Enschede gerealiseerde 
zonne-installaties eind 2018 hadden (39.875 kWP). 2 Hiermee kan 34.691 MWh aan 
elektriciteit worden opgewekt. Ook de website van de Rijksdienst voor ondernemend 
Nederland biedt relevante informatie. Daar valt af te lezen voor welke projecten er SDE+-
subsidie is toegekend.3 Hierbij past echter de kanttekening dat niet ieder project waar 
subsidie aan wordt toegekend, ook tot realisatie komt.

Zie in meer algemene zin ook het antwoord op vraag 8. 

Vraag 10
Wat is de actuele hoeveelheid energie die in Enschede wordt verbruikt en wat is hiervan het 
actuele percentage duurzame energie dat binnen onze gemeente wordt opgewekt?

Antwoord
Volgens de Klimaatmonitor bedroeg het aandeel hernieuwbare energie in Enschede eind 
2017 8,4 procent.4

Vraag 11
Is het college van mening dat er voldoende voortgang wordt geboekt om de doelstelling van 
8% extra duurzame energie aan het eind van deze collegeperiode te bereiken?

- Zo ja, op basis van welke gegevens trekt het college deze conclusie, gezien er in 
oktober  jl. nog steeds geen nieuwere cijfers beschikbaar waren dan die van 
2017?

- -   Zo nee, wat is de oorzaak dat we achterlopen en wat moet er worden gedaan / 
wat moet de raad besluiten om deze achterstand in te lopen?

Antwoord
Zie  het antwoord onder vraag 7. 

Vraag 12

1 https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2019/10/08/vijf-publieke-organisaties-bundelen-data-voor-betere-informatievoorziening-energietransitie

2 https://klimaatmonitor.databank.nl/Jive?workspace_guid=3c40b51a-56db-44dd-a155-cce0f2742bac
3 https://ez.maps.arcgis.com/apps/webappviewer/index.html?id=6185c5a3392e457491b65e962a37431c
4 https://klimaatmonitor.databank.nl/Dashboard/Dashboard-aandeelhouders-Twence/

http://www.klimaatmonitor.nl/
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2019/10/08/vijf-publieke-organisaties-bundelen-data-voor-betere-informatievoorziening-energietransitie


De energievisie zal nog niet zijn vastgesteld binnen twee jaar na het aantreden van het 
huidige college en kan dus niet als kader dienen voor het aanwijzen van de twee extra 
zoekgebieden. Op basis van welke criteria zal het college bepalen (of heeft het college 
bepaald) wat die twee extra zoekgebieden zijn?

Antwoord
Zie het antwoord op vraag 2.

Vraag 13
Is al bekend om welke gebieden het gaat? En zo ja, welke zijn dat dan?

Antwoord
Zie het antwoord op vraag 2.

Vraag 14
Op 20 december jl. heeft de Hoge Raad de uitspraken van de rechtbank en het gerechtshof 
in de klimaatzaak van Urgenda tegen de staat bevestigd. De uitspraak is daarmee definitief: 
Nederland moet eind 2020 25% minder broeikasgassen uitstoten dan in 1990.
GroenLinks vindt dat ook Enschede onze bijdrage aan deze opgave moet leveren, en heeft 
daarom de volgende vragen:
Hoe kijkt het college aan tegen de uitspraak van de Hoge Raad?

Antwoord
Dit arrest nemen we uiterst serieus. 

Vraag 15
Wat betekent deze uitspraak voor (het klimaat en energiebeleid van) Enschede?

Antwoord
In eerste instantie is het kabinet nu aan zet. Niet uit te sluiten valt dat maatregelen van het 
kabinet op enig moment consequenties voor (het wonen, werken en recreëren in) Enschede 
gaat hebben.

Vraag 16
Hoe groot was de totale uitstoot aan broeikasgassen in Enschede in 1990 en hoe groot is 
deze momenteel?

Antwoord
In de nota Nieuwe Energie voor Enschede (2011) is de jaarlijkse CO2-emissie in 1990 
geschat op circa 800 kiloton. Eind 2017 bedroeg de uitstoot 767.527 ton CO2.

Vraag 17
Is 25% reductie t.o.v. 1990 voor Enschede haalbaar met het huidige beleid/inzet? Graag 
toelichten.
-   Zo nee, wat moet er veranderen / wat moet de raad besluiten om aan het eind van dit jaar 
wel 25% reductie te kunnen realiseren?

Antwoord
Dit lijkt een onmogelijke opgave. 

Enschede, 11 februari 2020

Burgemeester en Wethouders van Enschede,
de loco-Secretaris, de Burgemeester,

E.A. Smit dr. G.O. van Veldhuizen


